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Z jednání výboru Psychiatrické společnosti ČLS JEP 5. 10. 2022
 

 
Zástupce Platformy pro transformaci péče o lidi s duševním onemocněním paní dr. Chrtková  
informovala výbor PS, že díky reformě psychiatrické péče (dále jen RPP) vnímají výrazné 
zlepšení kvality psychiatrické péče. Nicméně by rádi pomohli zlepšit některé nedostatky. 
Žádá výbor PS o podporu při zapojování osob se zkušenostmi s léčbou do hodnocení kvality 
péče ve zdravotnických zařízeních (tzv. pacientští ombudsmani) na všech rozhodovacích 
úrovních.  
Platforma dále podle dr. Chrtkové shledává kruciální službu center duševního zdraví 
(CDZ), kde pacient překlene těžké období po hospitalizaci, nabízí mu jak zdravotní, tak 
sociální péči. Ze zkušenosti vyplývá, že se díky CDZ snižuje délka hospitalizace. 30 CDZ v 
ČR je velmi malý počet, budou nadále podporovat jejich vznik. Dr. Chrtková nabídla výboru 
PS služby peer lektorů, domnívá se, že by mohli v mladých medicích vzbudit nadšení pro 
studium oboru. Dále paní dr. Chrtková žádala výbor PS o podporu při změně zákona č. 
96/2004 Sb. o  nelékařských zdravotnických povoláních, v níž vidí legalizaci pracovní 
pozice peer konzultanta. Po ukotvení v zákoně by tato pozice byla lépe uchopitelná pro 
psychiatrická zdravotnická zařízení. Dr. Chrtková zašle přehledovou studii o peer 
konzultantech fungujících v zahraničí výboru PS, materiál vypracovala ona s pracovní 
skupinou uživatelům psychiatrické péče. Dr. Vaněk upozornil, že u Vyhlášky č. 96 jsou 
diskriminační formulace směrem k psychiatrickým pacientům, minimálně proto by se měla 
iniciovat její novelizace. 
Výbor PS podporuje snahy etablovat profesi peer konzultanta. 
 
Dr. Papežová zkontrolovala splnění úkolů z minulého jednání. 
 
Informovala, že projekty RPP končí koncem října. Projektové záměry se na další období 
budou týkat akutní a krizové péče, ochranného léčení a duševního zdraví nezletilých. Bude 
je vést odbor evropských fondů ve spolupráci s ORDZ. Výbor PS souhlasil s navrženými 
garanty pro práci při MZ ČR: akutní a krizová péče - dr. Tuček, dr. Šilhán a dr. Pěč, ochranné 
léčení - dr. Páv, dětská a dorostová psychiatrie - v řešení. 
 
Výbor PS souhlasil s nominací doc. Anderse do předsednictva ČLS JEP a též na delegáta se 
3 hlasy na sjezd ČLS JEP. 
 
Jednání 6.10.2022 k novelizaci Vyhlášky č. 277/2004 Sb.  se zúčastní dr. Schmidtová za 
Sekci dětské a dorostové psychiatrie a dr. Vaněk za výbor PS. Dr. Vaněk sdělil, že ve 
Vyhlášce č. 277/2004 Sb. o zdravotní způsobilosti k řízení motorových vozidel, jde 
především o odstavec 8, kde se píše, že psychiatr je povinen odebrat na rok řidičský průkaz 
pacientovi, který je závislý na alkoholu. Formulaci řešil výbor PS v roce 2018, zasazovali se 
o odebrání ŘP na uvážení lékaře. Zkusí ji opět prosadit. Výbor PS se zaslaným návrhem dr. 
Vaňka souhlasil a pověřil ho jednáním. 
Dále odstavec 9, kde jde o jiné psychoaktivní látky, tuto kapitolu by nechal na posouzení 
Sekcí pro alkohol a jiné toxikomanie. Další odstavec 7, kde jde o duševní poruchy, které jsou 
rozdělené do dvou skupin, jedna, která vylučuje řídit motorová vozidla, a druhá, u které lze 
způsobilost uznat za předpokladu kladného lékařského vyjádření. Tuto formulaci by změnil. 
Výbor PS souhlasil s návrhem nejlépe vynechat 1.skupinu, pokud by musela být zachována, 
budeme potřebovat víc času nastavit přesnou formulaci. 
 
Koncept  akutní a krizové péče byl schválen dříve výborem PS. Zástupci pojišťoven a MZ v 
PS udržitelného financování nemají připomínky, navržená koncepce jim dává smysl. 
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Doc. Anders s dr. Papežovou a prof. Mohrem podepsali společné stanovisko s VZP k léčbě 
esketaminem (Spravato). Data se budou sbírat pro argumentaci prosazení úhrady 
esketaminu SÚKLem. Ve studii bude zapojeno 50 pacientů pojištěných u VZP. Doc. Anders 
zašle žádost na Svaz zdravotních pojišťoven. 
 
Dr. Vaněk sdělil, že dle návrhu úhradové vyhlášky Ministerstva zdravotnictví na rok 2023 se 
nepotvrdily negativní předpoklady dalšího nárůstu diference mezi hodnotou bodu pro 
psychiatrické ambulance oproti somatickým oborům. Psychiatři pro dospělé mají navrženo 
1,09 Kč/bod, somatičtí lékaři 1,10 Kč/bod, + možné navýšení o dalších 11 haléřů. Ve výboru 
je shoda na potřebě dalšího postupného nárůstu bodového ohodnocení v psychiatrických 
ambulancích. Psychiatrických ambulancí se oproti somatickým oborům nadále nebudou týkat 
regulace. 
 
Výbor PS ČLS JEP přijal k novému členství následující žádající: MUDr. Anna Petříková - 
Therapia viva s.r.o., Praha; MUDr. Kristýna Dvořáčková - Therapia viva s.r.o., Praha; MUDr. 
Kateřina Sůvová – PN Bohnice; MUDr. Mgr. Jana Kociánová – PL Šternberk; MUDr. 
Ingeborg Novotná – PA Simona Papežová s.r.o., Praha; MUDr. Jan Čermák - Psychiatrie 
Říčany s.r.o.; MUDr. Anna Hrušková Kušnieriková - Nemocnice České Budějovice a.s.; 
MUDr. Marcela Honová - PA Uherský Brod; Ondřej Suchopár, Zdiby nebyl přijat. 
 
Zapsala Lenka Knesplová 

 


